
Redakce obdržela dopis Pavla Pauláta z Jihlavy. 
Reagoval na článek v Jihlavských listech v závěru 
roku, který informoval o schváleném schodko-
vém rozpočtu města Jihlavy na rok 2025. Čtenář 
svou reakci nazval Ekonomická sebedestrukce Jih-
lavy zdárně pokračuje.

„Z Jihlavských listů ze 17. 12. 2024 jsme se dozvě-
děli o dalším schváleném schodkovém rozpočtu na 
rok 2025, kdy postupně vytvářený dluh na Horác-
kou „multifunkční“ arénu tvoří další 1 miliardu 
korun – pouze pro tuto akci. Jenom pro úplnost v 
tomto roce to bylo 700 milionů,“ píše.  

Rozpočet autor vnímá jako „pokračující roz-
vrat městských �nancí současné vládnoucí party 
pod vedením ODS, ale také, a to je ještě horší, je to i 
destrukce myšlení vládnoucí elity ve městě v podobě 
„modrého psychopatismu“ (parkování), maximali-
zování daně z nemovitostí a myšlenkového maras-
mu, že čím víc dluhů budeme mít, tím se budeme mít 
lépe, a dokázat tak občanům Jihlavy, že zadlužová-
ní města pro příští generaci je vlastně v pořádku“.

Autor kritizuje také vybírání „dalších poplatků 
od občanů Jihlavy i přesto, že odvedli nemalé daně“. 

„Jsem zvědav, kam až tyto sebedestruktivní proce-
sy jihlavských politiků zajdou v hospodaření města 
a jak ještě dlouho bude trvat „ždímání“ vlastních 
občanů. 

Opět se průzkumy potvrdilo, že vinou politiky 
vedení Jihlavy a pro férovost musím uvést – ne jenom 
současného vedení, vybíráním „výpalného“ na všech-
no možné, je naše město jedno z nejdražších v zemi,“ 
stojí v dopise. 

„Jihlava bohužel směřuje do propasti ne jenom 
ekonomické, ale i morální,“ píše Paulát a označuje 
vedení na radnici nabubřelými vládnoucími kon-
šely. „Stavěním politických pomníků se život obča-
nům našeho města určitě nezlepší,“ končí svůj dopis 
Pavel Paulát.

Je schodkový rozpočet zhoubou? Na to jsme 
se zeptali náměstka primátora Jiřího Pokorného 
(ANO), který je za rozpočet odpovědný. Zde je 
jeho odpověď: 

Jsou investice čisté zlo?
Zejména v posledních letech je pod ostrou kri-

tikou investiční strategie města. Argumenty jsou 
jednoduché a líbivé: dávejte více peněz na opra-
vy a údržbu parků, na kulturu, sport a volnočaso-

vé aktivity, je to ihned vidět a lidé to ocení. Ano, 
i mně se to líbí. Ale také jsem dal slib, že budu 
pracovat na rozvoji města. Myslím, že Jihlava si 
zaslouží, aby byly realizovány strategické investi-
ce, které jsou klíčem pro růst každého krajského 
města. 

Je to velmi jednoduché. Pokud nebudeme 
rekonstruovat vodovody, kanalizaci a čističku a 
nevybudujeme nový zdroj vody a vodojem, pak 
se v Jihlavě nebudou stavět byty, ani rozvíjet pod-
niky. 

Když nebude funkční doprava - Centrální 
dopravní terminál, a v budoucnu napojení na 
Vysokorychlostní trať a samozřejmě MHD, Jih-
lava bude izolovaným a nezajímavým místem. A 
konečně pokud nebudou v Jihlavě funkční turis-
tické cíle, jako je ZOO, a nevznikne významné 
centrum pro sport a zábavu – tisíckrát kritizova-
ná HMA, pak bude Jihlava městem, které nenabí-
zí nic výjimečného. 

Oblíbené jsou také připomínky směrem ke způ-
sobu �nancování z úvěru. Jak to je ve skutečnos-
ti? Veškerý provoz města a část investic je hrazen 
z vlastních zdrojů, zbytek investic je kryt komerč-
ním úvěrem.

Kontrola a bezpečnost všech operací je dána 
tím, že si �nanční zdraví města pravidelně ově-
řují banky, každý rok je prováděn audit a máme 
zákonné výkazní a další povinnosti ve vztahu 
k Ministerstvu �nancí a Ministerstvu vnitra. Zde 
asi není co dalšího dodat.

Závěrem snad jediné. Bez investic nikdy nemůže 
vzniknout rostoucí, sebevědomé a moderní měs-
to pro život všech generací. Město, kde se každý 
může cítit dobře. Město, kde mám chuť žít. 

 Jiří Pokorný, náměstek primátora

Jihlava v první třetině
Pan Paulát bohužel neopřel své názory o kon-

krétní čísla či o jeho pohled, kde v rozpočtu ubrat, 
či kde jej posílit. Jeho text působí obecně a zauja-
tě, o čem svědčí i označení „vládnoucí party pod 
vedením ODS“. 

Volby v roce 2022 vyhrálo hnutí ANO, které 
získalo 14 křesel. Uskupení ODS+KDU-ČSL 11, 

z toho sama ODS pouze 7. ODS má primátora, 
ale je zřejmé, že v Jihlavě vládnou všechny tři stra-
ny (v nichž má ANO většinu), a světe div se, vlád-
nou bez vážnějších rozepří. 

Politickým pomníkem, jak autor textu uvádí, je 
asi myšlena nová aréna po zimáku. Bohužel neu-
vedl, co jiného vymyslet místo zimáku. Nebo ho 
vůbec nestavět? I to je řešením, které by po roz-
puštění ledu a hokejové Dukly Jihlava jistě ušetři-
lo mnoho peněz na chodníky.    

Stejně tak pisatel nespeci�koval průzkum, o 
němž se ve článku zmiňuje. Zda je Jihlava oprav-
du jedním z nejdražších měst, jsme nezjistili. Je to 
možné, ale pocit nestačí, je třeba mít data. 

Známé jsou však průzkumy, které hodnotí mís-
ta s nejhorší a nejlepší kvalitou života v Česku. 

Nejlépe si v nich vedou středočeské Říčany, kte-
ré se vloni posedmé staly místem s nejvyšší kvali-
tou života v Česku. Vyplývá to z žebříčku projek-
tu Obce v datech a společnosti Deloi�e.

V něm se hodnotí zdraví a životní prostředí, 
materiální zabezpečení a vzdělání a vztahy a služ-
by. Do výčtu měst je zařazeno více než 200 měst 
a obcí. 

Jihlava se vloni dělila o 41. až 60. místo. V roce 
2023 byla na 25. místě. Jak jsou na tom další měs-
ta Vysočiny? Podívejte se do tabulky: 

Pořadí obcí dle kvality života(na základě indexu 
kvality života)
Město rok 2024 rok 2023

H. Brod 11. místo 17. místo 
Jihlava 41-60. místo  25. místo
Pelhřimov 41-60. místo 10. místo 
Žďár nad Sáz. 61-80. místo 56. místo 
Humpolec 101-120. místo 29. místo 
V. Meziříčí 101-120. místo 119. místo 
M. Budějovice 121-140. místo 101. místo 
Třebíč 121-140. místo 92. místo 
Telč 161-180. místo 132. místo 

Žádná tabulka, ač vychází z pravdivých dat, vám 
ale nezajistí spokojený život v konkrétním měs-
tě. Protože spokojenost se nedá dost dobře změ-
řit, na rozdíl od drahoty, o níž čtenář psal. Přesto 
jsou data důležitými ukazateli, které nám mohou 
pomoci v orientaci, co které město nabízí. 

 Petr Klukan
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Zmeškali jste někdy 
důležité informace?

Uzavírka

Debata

Kultura

Sport

Havárie vodovodního potrubí

info.jihlava.cz

Jihlava v mobilu

Nechte si zasílat aktuality, oznámení a jiná upozornění
z města do  aplikace Jihlava v mobilu  pro chytré telefony 
nebo emailem.

K rozpočtu: Když je schodek investicí
Reakce k dopisu


